
موزه ملي ورزش 
سعید احمدیان
      گزارش

دي�روز ميزب�ان 
ن  ا س���پيد مو
ورزش بود، استخوان خردکرده هايي که ديروز 
به کميته ملي المپيک آمده بودند تا ديداري 
ديگر تازه کنند و خاط�رات روزهاي جواني و 
افتخارآفريني شان براي ايران زنده شود. بهانه 
اين دورهمي سالگرد تأسيس موزه ملي ورزش 
و رونمايي از تنديس سه پيشکسوت ورزش 
کشورمان بود؛ محمد نصيري و محمد زهتاب 
از وزنه ب�رداري و تق�ي عس�گري از ش�نا 
پيشکسوتاني بودند که مهمانان مراسم ديروز 
به پاس افتخارات شان ايستادند و تشويق شان 
کردند تا اندکي از بي توجهي هايي را که در حق 

پيشکسوتان مي شود جبران کنند!
پانزدهم ماه رمضان س��ال گذش��ته و همزمان با 
ميلاد امام حس��ن مجتبي)ع( بود ک��ه موزه ملي 
ورزش ايران افتتاح ش��د، موزه اي که سال ها بود 
جاي خالي آن احس��اس مي شد و س��رانجام در 
س��ال 98 با پيگيري هاي مديري��ت کميته ملي 
المپيک افتتاح شد تا ورزش هم جايي براي نمايش 
غرورآفرين اش��ک ها و لبخنده��اي تاريخ ورزش 
داشته باش��د. با گذشت يک س��ال از افتتاح موزه 
به گفته رضا صالحي امي��ري، رئيس کميته ملي 
المپيک، در حال حاضر بيش از 2500 شيء که هر 
کدام روايتگر بخشي از تاريخ ورزش ايران هستند 
در آن به تماشاي عموم گذاشته شده است. موزه اي 
که به گفته وي يک خواست تاريخي جامعه ورزش 
قهرماني ايران بود و علاقه مندان اين روزها و با توجه 

به محدوديت هاي کروناي��ي مي توانند به صورت 
مجازي از موزه ملي ورزش بازديد کنند.

ديروز هم برخي ورزشکاران و فدراسيون ها؛ کاپ ها، 
مدال ها، اس��ناد و ديگر وس��ايل خاص يک رشته 
را براي نمايش در موزه اهدا کردند، مانند س��اره 
جوانمردي، قهرمان تيراندازي جهان و پارالمپيک 
که سه مدال طلاي جهاني اش را به موزه اهدا کرد، 
مدال هايي که  به گفته خودش برايش خاطره انگيز 
هستند: »س��ه مدالی را که خاطرات خوبی از آنها 

دارم به موزه اهدا کردم.«
مسعود سلطاني فر، وزير ورزش هم در اين مراسم 
ابراز اميدواري کرد جريان اهداي مدال ها، کاپ ها و 
ديگر وسايل به موزه ملي ورزش تداوم داشته باشد: 
»با استمرار و افزايش وسايل نمايش داده شده در 
موزه، نسل جديد با افتخارات نسل گذشته آشنا و 
با انگيزه اي که ايجاد مي شود، مي تواند يک آينده 

پرافتخار را براي ورزش رقم بزند.«
صالحي اميري هم بار ديگر از اهالي ورزش خواست 
اگر چيزي دارند به موزه اهدا کنند يا امانت بدهند 
تا س��ال آينده تعداد فعلي به عدد 5 هزار ش��يء 
و سند برسد؛ مس��ئله ای که باعث مي شود موزه 
به يک فضاي بزرگ تر نياز داش��ته باش��د. موزه 
ملي ورزش در ح��ال حاض��ر در دو و نيم طبقه 
در س��اختمان کميته ملي المپيک قرار دارد و با 
افزايش کاپ ها، مدال ها و ديگر وس��ايل تاريخي 
قرار است به گفته صالحي اميري يک ساختمان 
مختص موزه ملي ورزش احداث شود: »ساخت 
يک موزه در طراز ورزش ايران با معماري ايراني 
– اسلامي در برنامه ها قرار دارد که اعتبار خوبي را 

براي ايران در جهان ايجاد خواهد کرد.«
  جوانان انگيزه مي گيرند

برنامه دي��روز علاوه ب��ر رونماي��ي از وصيتنامه 
جهان پهلوان تختي، سه مهمان ويژه هم داشت؛ 
سه اسطوره و پيشکسوت ورزش کشورمان که از 
تنديس آنها رونمايي شد. محمد نصيري، محمد 
زهتاب و تقي عسگري نام هايي بودند که با وجود 
افتخارات تاريخي شان، با توجه به کم توجهي هايي 
که به پيشکسوتان مي شود، ش��ايد نسل جديد 
کمتر نام آنها به گوش ش��ان خورده باشد. با اين 
حال به نظر مي رسد با رويکرد جديد کميته ملي 
المپيک و تأس��يس موزه ملي ورزش قرار است 
بيشتر از گذشته به پيشکسوتان و قهرماناني که 
موي شان را در ورزش س��فيد کرده اند، بها داده 
شود، مانند محمد نصيري که يکي از اسطوره هاي 
وزنه برداري دنياست. اسطوره اي که يکي از 10 
وزنه بردار برتر قرن انتخاب شده است و يک طلا، 
يک نقره و يک برنز المپيک، پنج طلا، يک نقره 
و س��ه برنز جهاني را در کارنامه دارد و زماني که 
وزنه مي زد به هرکول ايران��ي و خروس طلايي 
مش��هور بود. نصيري که با س��ختي هاي فراوان 
در زندگي اش دس��ت و پنجه نرم مي کرده و به 
اين افتخارات رس��يده، ديروز پس از رونمايي از 
تنديس خود به »جوان« گفت: »براي اولين بار 
است که کميته ملي المپيک و وزارت ورزش از 
تمام قهرمانان به اين شکل و به زيبايي دلجويي 
مي کند. امي��دوارم اين کار به م��رور براي همه 
پيشکسوتان انجام شود. اين يک دلخوشي براي 

ماست، اتفاقي که تا امروز نداشتيم.«

محمد زهتاب ديگر پيشکسوتي بود که از تنديس 
او رونمايي شد، يکي از قديمي ترين پيشکسوتان 
وزنه برداري ايران که نزديک به 76 سال است که 
به اين رشته ورزشي خدمت مي کند و سرمربيگري 
تيم ملي، مدرس بين المللي وزنه برداری و معاون 
دبيرکل وزنه برداري آس��يا در کارنام��ه او ديده 
مي شود. زهتاب در گفت وگو با »جوان« رونمايي 
از تنديس خود را مايه دلگرمي عنوان کرد: »خوب 
شد که خدا ما را زنده نگه داشت که اين مراسم ها 
را ببينيم. من 70 سال است که خدمت مي کنم 
و دهه��ا قهرمان ک��ه روي س��کوی وزنه برداري 
رفته اند، ش��اگرد من بودند. چنين حرکت هايي 

يک دلگرمي است.«
تقي عسگري، پدر شيرجه ايران که با 96 سال سن 
همچنان شيرجه مي زند، سومين اسطوره ای بود 
که از تنديس او رونمايي شد. عسگري از يادگارها 
و مدال آوران بازی های آس��يايی 1951 دهلی نو 
است و مدال برنز وي در اين مسابقات اولين مدال 
تاريخ شيرجه ايران محس��وب می شود. عسگري 
در گفت وگو با »جوان« درباره مراس��م رونمايي از 
تنديسش عنوان کرد: »چنين حرکت هايي روي 
افزاي��ش روحيه جوانان و تشويق ش��ان به ورزش 
خيلي تأثيرگذار اس��ت تا آنها براي کس��ب مدال 
تلاش کنند و در آينده تندس شان نيز ساخته شود. 
علاوه بر اين پيشکسوتان نياز به توجه دارند و نبايد 
فراموش شوند و برگزاري چنين برنامه هايي و جمع 
شدن پيشکسوتان لذت بخش اس��ت که توسط 
کميته مل��ي المپي��ک، وزارت ورزش و صندوق 

حمايت از قهرمانان برگزار مي شود.«
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شیوا نوروزی

فريدون حسن 

 لذت اهدای مدال طلای جهان 
برای آزادی زندانیان

ايستادن روی سکوی قهرمانی جهان آرزوی همه ورزشکاران حرفه ای 
اس��ت و تمام آنها رس��يدن به اين موفقيت را افتخاری تکرار نشدنی 
می نامند. کامبيز طارمی يکی از همين ورزش��کارانی است که تجربه 
کسب دو مدال طلای مسابقات جهانی تونس در رشته پارادووميدانی 
را در کارنامه دارد. پارادووميدانی کار 32 ساله کشورمان اما با يک اقدام 
خداپس��ندانه افتخاری به مراتب بزرگ تر از قهرمانی جهان را رقم زده 
است؛ مزايده طلای جهانی برای کمک به ستاد ديه و آزادی زندانيان 
جرايم غيرعمد. اي��ن ورزش��کار هرمزگانی که داوطلبانه با س��ازمان 
بهزيستی اس��تانش نيز همکاری دارد، هدف از اين کار در ماه مبارک 
رمضان را رس��يدن به آرامش واقعی عنوان کرد: »ب��ا توجه به ايام ماه 
مبارک رمضان تصميم گرفتم مدال طلايی را که در مسابقات جهانی 
تونس کس��ب کردم به س��تاد ديه هرمزگان اهدا کنم. ب��ا اهدای اين 
مدال احس��اس آرامش و دلخوش��ی می کنم، چراکه باعث خوشحالی 
خانواده های مختلفی می شود و آنها را از چشم انتظاری خارج می کند. 
بهترين و شيرين ترين خاطره ورزش��ی ام مربوط به رقابت های جهانی 
تونس است که توانس��تم دو مدال طلا کسب کنم و اهدای يکی از اين 

مدال ها، خاطرات اين مسابقات را برايم شيرين تر کرد.«

 با چرخه انتخابی
 بهترین ها به المپیک می روند

تصويب چرخه انتخابی به سود کشتی 
ايران خواهد بود. در هر ش��رايطی بايد 
بهترين نف��رات به مس��ابقات جهانی و 
بازی های المپيک اعزام ش��وند. تأکيد 
بر چرخه انتخاب��ی دو دليل دارد؛ دليل 
اول اينکه اگر يک نف��ر بدون حضور در 
انتخابی ها اعزام ش��ود ساير مدعيان در 
آن وزن نااميد می ش��وند. دومين دليل 
انگيزه دادن به خود ورزش��کار اس��ت، 
فردی که بداند هميش��ه چند رقيب دارد برای ماندن در اوج و انتخاب 
شدن انگيزه بالايی خواهد داشت. در اين صورت شايسته ترين نفرات 
به المپيک اعزام می ش��وند و حتی اگر موفق هم نش��وند کس��ی ايراد 
نمی گيرد، چراکه در ايران همه رقبا را شکست داده اند. ضمن اينکه اين 
وضعيت در گذشته هم وجود داشت و در زمان مديريت رسول خادم نيز 
فرآيند انتخابی در تيم ملی انجام  می شد. البته در اين بحث بايد به يک 
نکته توجه داشت و آن عملکرد و تجربه نفرات در مسابقات برون مرزی 
است. در کشتی هستند کشتی گيرانی که بهترين نتايج را در مسابقات 
داخلی کسب می کنند، اما در مسابقات خارجی پس از يکی، دو مسابقه 
حذف می شوند. دليل اين شکست ها نيز مس��ائل روحی روانی است. 
به همين خاطر در اين مورد حتماً بايد ش��ورای فنی نظرش را بدهد، 
يعنی پس از انجام انتخابی ها در خص��وص برخی نفرات و برخی اوزان 
با توجه به ش��رايط موجود تصميم گيری شود. در اين صورت است که 
تيم های ملی کشتی ما با بهترين نفرات خود در بازی های المپيک توکيو 
حاضر خواهند شد. ضمن اينکه ديدارهای انتخابی به صورت دو از سه 
انجام می شود تا کشتی گيران اگر يک مبارزه را به خاطر يک غفلت يا 
اشتباه واگذار کردند باز هم فرصت جبران داشته باشند. انتظار می رود 
سرمربيان هم نظرات شان را ارائه دهند تا تصميم نهايی در شورای فنی 
گرفته شود. توجه داشته باش��يد هر کدام از اعضای اين شورا 40، 50 
سال تجربه دارند. برای موفقيت کش��تی همه بايد دست به دست هم 

بدهيم و قطعاً تصميم جمعی بهتر از تصميم يک نفر است.

تقدیر فدراسیون جهانی خستگی  ام را درآورد

در خصوص مربی خارجی تابع تصمیمات هستم
فدراس����يون       خبر
تيران��دازی ب��ا 
کمان در حال پيگيری مرب��ی خارجی برای زهرا 
نعمتی اس��ت، چراکه طبق مصوب��ه کميته ملی 
المپيک، دارنده مدل طلای بازی های پارالمپيک 
می تواند در صورت نياز از مربی خارجی اس��تفاده 
کند. با وجود اين ملی پوش پارالمپيکی تيروکمان 
ايران تأکيد دارد که در اين باره تابع تصميمات است: 
»در خصوص ايرانی يا خارجی ب��ودن مربی تابع 
تصميمات کميته پارالمپيک و فدراسيون هستم. 

من يک ورزشکارم و وظيفه دارم هر مربی که تعيين 
شود، تحت نظر و نظارت او کار کنم و برايم هم فرقی 
ندارد. هدف اصلی همه ما در فدراس��يون، کميته 
پارالمپيک و کادر فنی تيم های ملی اين است که 
پرچم ايران بالا برود. فرقی هم نمی کند که از چه 
طريقی و با کمک کدام مربی به اين مسئله کمک 
ش��ود، چون هدف مهم اس��ت. من به عنوان يک 
ورزشکار وظيفه ای دارم و يکی از آنها اين است که 
تابع قوانين کميته پارالمپيک و المپيک باشم و هر 

اتفاقی که بيفتد، زير نظر آنها خواهد بود.«

چرخ��ه انتخابی تيم ه��ای  ملی 
شمیم رضوان
      بازتاب

کشتی با وجود اينکه گفته   می شد 
سرمربيان تيم های آزاد و فرنگی 
موافق آن نيستند با رأی قاطع رؤسای هيئت های کشتی استان های 
سراسر کشور به تصويب رسيد. چرخه ای که محسن کاوه، مدير تيم 
ملی کشتی آزاد می گويد که بايد نتيجه آن را در مرحله اجرا ديد: »از 
اين طرح استقبال می کنيم. بايد يک سيستمی باشد که در نهايت به 
انتخاب کشتی گير منجر شود تا سال منتهی به المپيک را با آرامش 
سپری کنيم. در گذشته رسول خادم به خاطر مشکلاتی که داشت، 
تصميماتی را اتخاذ می کرد تا گزينه های مدنظرش انتخاب شوند، اما 
رئيس فعلی فدراسيون بر اين باور است کسی که خروجی چرخه 
انتخابی است بايد صاحب دوبنده تيم ملی ش��ود. هرچند که اين 
سيستم را بايد در مرحله اجرا ببينيم.« با وجود استقبال مدير تيم 
ملی کش��تی آزاد از تصويب چرخه انتخابی، اين مسئله به جدايی 
غلامرضا محمدی که از جمله مخالفان اين طرح بود دامن زده است. 

مسئله ای که البته کاوه حاضر به صحبت در خصوص آن نيست: »من 
با غلامرضا محمدی بر سر چرخه انتخابی صحبت کردم. همه چيز به 
خوبی پيش می رود، يکسری نقطه  نظرات داشتند که ارائه دادند. همه 
چيز حل می شود و در آرامش پيش می رويم، اما درباره تغيير سرمربی 
کشتی صحبتی نمی کنم و اميدوارم همه چيز با آرامش سپری شود 
و مطمئن باشيد که مشکلی پيش نخواهد آمد.« محسن کاوه در 
حالی از صحبت کردن در خصوص قطع همکاری با غلام محمدی 
طفره می رود که دبير در پی انتقادها و اعتراض های سرمربی تيم ملی 
کشتی آزاد به چرخه انتخابی تيم های ملی صراحتاً از قطع همکاری 
با او صحبت کرده بود: »من از دس��ت س��رمربی آزاد ناراحتم و اگر 
محمدی به رفتارش ادامه دهد با او قطع همکاری می کنيم.« صراحت 
لهجه رئيس فدراسيون و س��پس طفره رفتن های مدير تيم ملی 
کشتی آزاد در خصوص وضعيت سرمربی اين تيم نشان از اختلافات 
فاحش بين محمدی و دبير دارد. اختلاف نظرهايی که بدون شک در 

صورت عدم حل و فصل، کار را به جاهای باريک خواهد کشاند.

آينده مبهم غلام محمدي در پی تصويب چرخه انتخابی 

 کاوه: امیدوارم 
همه چیز با آرامش حل شود

اوايل ارديبهشت ماه بری کوزنر، رئيس 
دنیا حیدري
      چهره

فدراس��يون جهان��ی پاراواليب��ال به 
مناس��بت چهلمين سال تأسيس اين 
فدراسيون از شاخص ترين افرادی که طی چهار دهه در سراسر جهان 
در توسعه، ارتقا و پيشرفت واليبال نقش مؤثری داشتند، تقدير کرد. در 
بين اسامی تقديرشدگان فدراس��يون جهانی پارالمپيک، نام رمضان 
صالحی که طی 20 سال گذشته همواره جزو بهترين ها بوده 
و قهرمانی جه��ان و پارالمپيک را در کارنام��ه دارد نيز به 
عنوان بهترين ليبروی واليبال نشسته جهان ديده می شود. 
تقديری که حالا خستگی اين همه س��ال تلاش را از تن 
ليبروی واليبال نشس��ته اي��ران در روزهايی که به دليل 
شيوع کرونا در خانه مشغول تمرين است، درآورده است: 
»40 سال از تأسيس فدراس��يون جهانی پاراواليبال 
می گذرد و در 20 سال از آن تاکنون حضور داشته ام 
و در اين مدت هميش��ه در بي��ن بهترين ها حضور 
داش��تم. اي��ن حاصل س��ال ها تلاش اس��ت، اما 
تقديرنامه واقعاً خستگی اين سال ها را از تنم به 
در ک��رد و متوج��ه ش��دم ک��ه ت��لاش من، 
هم تيمی هايم و در مجم��وع خانواده واليبال 
نشسته ايران ديده می شود و ماندگار است. 
واليبال نشسته را دوست دارم و حضور در اين 
ورزش حالم را خوب می کن��د و تا جايی که 
بتوانم به بازی در اين رشته ادامه خواهم داد.«

دلگرمي اسطوره ها
گزارش »جوان« از مراسم سالگرد تأسيس موزه ملي ورزش و رونمايي از تنديس 3 پيشکسوت

 بازگشت بایرن 
با رکوردشکنی سرمربی

بايرن مونيخ در ديدار برابر يونيون برلين توانس��ت با دو گل به پيروزی 
برسد و اختلاف 4 امتيازی خود را با دورتموند حفظ کند. باواريايی ها با 

کسب اين برد 58 امتيازی شدند.
 هانس فليک، سرمربی بايرن با دو گلی که تيمش در اين ديدار زد يک 
رکورد را در تاريخ بوندس��ليگا به ثبت رس��اند. او به نخستين مربی در 
تاريخ بوندسليگا تبديل شد که با تيمش به 50 گل در 16 بازی ابتدايی 
رسيده اس��ت. فليک درباره پيروزی بايرن و ادامه صدرنشينی گفت: 
»با وجود  آنکه اين پيروزی به س��ختی به دس��ت آمد، اما شايسته آن 
بوديم. بايد از بازيکنان تيمم تشکر کنم. آنها در تمام 90 دقيقه خوب 
بودند و نهايت تلاش شان را کردند. هم از نتيجه بازی و هم از عملکرد 
بازيکنان رضايت دارم.« در ديدار کلن و ماينتس که با تس��اوی 2 – 2 
به پايان رسيد، مسئولان باشگاه کلن صندلی های خالی ورزشگاه را با 

پيراهن های تيم پوشاندند.

 کرونا بهانه است
 حق بانوان فوتسالیست را بدهید

فرافکنی ها و بهانه تراشی های همه دست اندرکاران فدراسيون فوتبال 
در هيچ جای اي��ن کره خاکی لنگه ن��دارد. آقايان وقت��ی با ادعاهای 
بحق روبه رو می ش��وند به هر توجيه بی ربطی متوس��ل می ش��وند تا 
بی کفايتی ش��ان را انکار کنند. تلاش بانوان قهرمان آس��يا برای زنده 
کردن پاداش دو سال پيش خود باعث شد سخنگوی اين فدراسيون 

پرحاشيه، پرهزينه و کم بازده دست به دامن ويروس کرونا شود.
درس��ت اس��ت که کوويد19 همه دنيا را اس��ير خود ک��رده و جهان 
چشم انتظار کشف واکسن آن اس��ت، اما اين دليل نمی شود که تمام 
تقصيرات را گردن ويروس کرونا بيندازيد: »مطمئن باشيد اگر کرونا 
نبود، پاداش آنها تا به حال پرداخت  می ش��د!« ناش��ناخته بودن اين 
ويروس بر کسی پوشيده نيست، ولی با اين حال تاريخ انتشار و ابتلای 
اولين فرد به اين بيم��اری چه در ووهان چين و چ��ه در ايران را همه 
می دانند. گويا مش��غله شاغلان س��اختمان خيابان سئول آنقدر زياد 
است که يادش��ان رفته قهرمانی تيم ملی فوتسال بانوان ايران در قاره 
کهن در ارديبهشت س��ال 97 به ارمغان آمد و يک بار ديگر پتانسيل 
بالای ورزش زنان کشورمان زبانزد خاص و عام شد. از آن زمان به بعد 
نزديک به دو سال فرصت داشتيد تا پاداش 20 ميليونی اعضای اين تيم 
را پرداخت کنيد و اگر اين کار را به موقع انجام داده بوديد حالا مجبور 
نبوديد دست به دامن کرونا شويد. هم شما می دانيد و هم ما، پرداخت 
کل پاداش تيم ملی فوتس��ال بانوان که اتفاقاً ب��دون هياهو، توجهات 
خاص و سرمربی خارجی قهرمان آسيا شد، قطعاً برای فدراسيون کار 
سختی نبود، منتها در بحث پرداخت پاداش ها اولويت بندی حرف اول 
را می زند؛ برخی تيم ها تحت هر ش��رايطی که باشند و هر ناکامی که 
به ثبت برسانند برای يکی، دو برد ساده نيز پاداش های ارزی دريافت 
می کنند، حتی اگر لازم باشد معاون وزير با چمدانی پر از ارز خودش 
را به اردوی آنها می رساند. حرف از تبعيض هم که زده می شود آقايان 
آسمان و ريس��مان می بافند که ما نگاه تبعيض آميز نداريم و پاداش 

بانوان در نوبت پرداخت است.
کدام نوبت پرداخت؛ تحريم های ظالمانه کم بود از اين به بعد کرونا را 
نيز بايد به ليست بهانه های فدراسيون اضافه کرد. سخنگوی اين نهاد 
که همواره بر مس��تقل بودنش تأکيد دارد، مدعی است پاداش بانوان 
قهرمان از مطالباتمان در فيفا پرداخت خواهد ش��د که البته ويروس 

کرونا مکاتبات با فدراسيون جهانی را سخت کرده است! 
شايد اين فرد مس��ئول نمی داند که بنا بر ادعاهای مديران فدراسيون 
از ارديبهشت دو سال گذش��ته تاکنون طلب های زيادی از طريق فيفا 
پرداخت شده اند، اما معلوم نيس��ت که چرا پاداش ناچيز بانوان سهمی 
از اين مطالبات نداشته است. گويا مس��ئولان ما ترجيح می دهند اول 
شاکيان خارجی را راضی کنند و پاداش هايی را که اصلًا حق شان نيست 
به آنها بپردازند، بعد به قهرمانان داخلی برسند و اگر چيزی ماند به آنها 
بدهند، بله درست می گوييد؛ قهرمانی فوتس��ال زنان ايران در آسيا در 
ويترين افتخارات فدراسيون است. ويترينی که با زحمات ملی پوشان از 
جمله بانوان پر شده و پشت ميز نشين های فدراسيون با آن پز می دهند. 
پايين آمدن ارزش مادی و معنوی آن پ��اداش به کنار، برخوردی که 
فدراسيون با تيم بانوان داشته و دارد خود گويای همه چيز است. ديگر 
نيازی نيس��ت حرف از فرق گذاش��تن و بی توجهی  بزنيم. همين که 
قهرمانان آس��يا برای گرفتن پاداش دو سال ريسک کردند و دست به 
دامن رسانه ها شدند تفکر بسته، غيرحرفه ای و منفعت طلبانه آقايان 
را ثابت می کند. فدراسيونی که جرئت نداشت در مقابل خواسته های 
کی روش ايستادگی کند بايد برای مقام سومی جام ملت های آسيا که 
اصلًا وجود خارجی ندارد 200 هزار دلار تقديم مرد پرتغالی کند، ولی 
همچنان منتظر مکاتبات با فيفا و رسيدن پول از خارج از کشور است!

 بهتر است حرف از افزايش پاداش معوقه نزنيد، همين که 20 ميليون 
دو سال پيش را بدون منت و فرافکنی به حساب بچه ها واريز کنيد، بس 

است. لطفاً کرونا را هم بهانه نکنيد.

 فرار رو به جلوي وزارت ورزش 
در قرارداد و شکايت ويلموتس

فردا مي گوییم 6 میلیون یورو رفت!
قرارداد و شکايت مارک ويلموتس از فدراسيون فوتبال ايران هرچند که 
باعث ضررو زيان مالي هنگفتي مي ش��ود، اما همين مسئله باعث شده 
دست برخي مسئولان ورزش رو شود از مهدي تاج که مي گفت قراردادي 
بسته که هيچ ضرر و زياني در آن نيست گرفته تا وزارت نشينان ورزش 
که اين روزها سعي دارند با انداختن توپ اين ماجرا در زمين فدراسيون 

خودشان را بي گناه جلوه دهند.
حرف هاي ديروز مهدي علي نژاد، معاون ورزش قهرماني وزارت ورزش از 
آن دست حرف هايي بود که هر کسي با شنيدن آن از اين همه فرافکني 
و فرار رو به جلو برافروخته می شود. معاون ورزش قهرمانی وزارت ورزش 
مي گويد: »وزارت ورزش به جزئيات قرارداد ويلموتس يا هر کس ديگری 
ورود نکرده است. جزئيات قرارداد هر مربی به فدراسيون مربوط ارتباط 
دارد. فدراس��يون فوتبال خودش بايد پاس��خگو باش��د. همکاران ما در 
فدراسيون در حال اتخاذ تصميمات هستند و تا وقتی که ادعای ويلموتس 
به نتيجه نرسيده، نمی شود گفت که کار فدراسيون ايراد دارد. شما چرا 
اينقدر هول هستيد!« او اين حرف ها را در حالي بيان می کند که مهدي 
تاج همان زمان و بعد از عقد قرارداد با ويلموتس در رسانه ها اعلام کرد که 
اين قرارداد با نظارت و هماهنگي کامل وزارت ورزش منعقد شده است. 
بنابراين دو حالت وجود دارد يا اينکه مهدي تاج حقيقت را عنوان نکرده يا 
اينکه علي نژاد و بقيه مديران و مسئولان وزارت ورزش که امروز مي گويند 

فدراسيون فوتبال خودش بايد پاسخگو باشد حقيقت را نمي گويند. 
يک س��ؤال ديگر هم در اين ميان مطرح مي ش��ود اينکه اگر کار قرارداد 
ويلموتس به اينجا کشيده نمي شد، آيا امروز باز هم علي نژاد و بقيه اينقدر 
راحت پاپس مي کشيدند، علي نژادي که خود مي گويد در عقد قرارداد با 
اسکوچيچ، سرمربي جديد تيم ملي نقش محوري داشته و قرارداد ريالي او 
زير نظر وزارت ورزش بسته شده )که البته به اين يکي هم چندان نمي توان 
اميدوار بود که ريالي نوشته اند و يورويي پرداخت مي کنند(، حالا چگونه 

است که دم از عدم ورود وزارت به مفاد و جزئيات قرارداد مي زند؟
ما هول نيستيم جناب علي نژاد، اما تش��ت اين رسوايي مدت هاست که 
از بام افتاده و همه صداي آن را ش��نيده اند، اما ظاهراً شما نشنيده ايد يا 
اينکه خودتان را به نشنيدن زده ايد. ساده انگاري است که تصور کنيم در 
اين پرونده پيروزي با ماست. سابقه اينطور نشان داده که علاوه بر طلب، 
مجبور به پرداخت خسارت کلان هم ش��ده ايم، آن هم از بيت المالي که 
ظاهراً آقايان خيلي نگرانش هستند، اما در عين نگراني با سوءمديريت شان 
ميليارد ميليارد از آن را به باد مي دهند و کک شان هم نمي گزد. چرا، چون 
قرار نيست به جايي يا کسي پاسخگو باشند. جالب است که از نظر آقايان 
اگر مبالغ کم از بيت المال خرج شود مشکلي ندارد. دقت کنيد، علي نژاد 
در خصوص شکايت وينفرد ش��فر هم اينگونه مي گويد: »سرمربی سابق 
استقلال مدعی يک ميليون و 700 هزار يورو بود، اما در نهايت 500 هزار 
يورو به او تعلق گرفت.« به همين راحتي 500 هزار يورو از بيت المال رفت، 
اما گويا به نظر جناب علي نژاد اين مبالغ چندان به حساب نمي آيد که البته 

جناب معاون در ادامه حرف هايش به اين مسئله هم صحه می گذارد.
او مي گويد: »اگر اين 6 ميليون يورو رفت، آن وقت بگوييد رفت.« سؤالی 
که مطرح می شود، اين است که اگر رفت ديگر گفتن آن چه فايده اي دارد. 
امروز که شما هر نقد و انتقادي را توهين فرض و نگرانی ها را هول قلمداد 
مي کنيد بايد نگران اين 6 ميليارد بود، والا وقتي با تقديم احترام مجبور 
شديم که آن را پرداخت کنيم ديگر اهميتي ندارد که بگوييم اين پول از 
بيت المال رفت. هرچند که آن روز هم به هر حال جوابي خواهيد داشت 
براي توجيه و فرافکني، اما حقيقت اين است که فدراسيون فوتبال ايران 
در اين پرونده شکست خورده اس��ت که اگر درصدي از اميد و پيروزي 
در آن ديده مي ش��د مهدي تاج ناراحتي قلبي اش عود نمي کرد و راهي 

اروپا نمي شد.
وزارت ورزش در حال فرار از پاسخگويي در خصوص پرونده اي است که 
به صورت مستقيم به اين وزارت مربوط مي شود و توسط يکي از مديران 
مربوطه ش��کل گرفته اس��ت. جناب مدير که بعد از تعطيلات اروپايي 
همچنان عين خيالش نيس��ت و خودش را به ندانستن و نشنيدن زده، 
وزارتي ها هم که اينگونه پاسخ مي دهند. بنابراين ما منتظر پر کشيدن 
اين 6 ميليون ي��ورو مي مانيم تا به قول مع��اون ورزش قهرماني وزارت 
ورزش بعد از آن بگوييم 6 ميليون يورو با احتس��اب يورويي که ديروز 

18600 تومان بود از بيت المال رفت.
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